
Iniö hälsostation och dess framtid 

Ett levande skärgårdssamhälle behöver en fungerande basservice.  Dit hör en fungerande 
hälsovård. Varhas tjänstemän lägger nu fram ett förslag till indragning av hälsostationen i 
Iniö. Det kan under inga omständigheter omfattas av skärgårdsnämnden.  

I tjänstemannaförslaget föreslår man att hälsovården i Iniö i framtiden skulle skötas med 
mobila och digitala tjänster. Denna typ av tjänster är ypperliga som komplement, men i ett 
samhälle som Iniö, med glesa förbindelser och tidsmässigt långa avstånd, behövs en 
bemannad hälsostation som bas. Varhas planer på att använda mera digitala tjänster, kräver 
dessutom att infrastrukturen för digitala lösningar ska fungera, vilket det inte gör idag. 
Kapaciteten på nätförbindelser och hörbarhet är dåliga och till och med obefintliga på vissa 
ställen i Iniö.   

Har man gjort en konsekvensbedömning? Ett fysiskt besök till närmaste hälsostation, skulle i 
praktiken ta ca 7 – 8 h beroende på var i Iniö man bor, förutsatt att man rör sig med egen 
bil. Är det en rimlig tid för att få bashälsovård? Med en indragning av den lilla hälsostationen 
i Iniö gör Varha säkert en liten inbesparing, men vi är övertygade om att de samhälleliga 
kostnaderna blir mångfaldigt större.  

Varha får skärgårdsbidrag för att kunna upprätthålla servicen i skärgården, så även i Iniö.  

Skärgårdsnämnden i Pargas finner att förslaget om en indragning av Iniö hälsostation är 
förkastligt och det bör därmed inte fullföljas. 

24.5.2024 Skärgårdsnämnden i Pargas stad  
 

_____________________ 

 

Iniön terveysasema ja sen tulevaisuus 

Elävä saaristoyhteisö tarvitsee toimivat peruspalvelut. Niihin kuuluu toimiva 
terveydenhuolto. Varhan viranhaltijat esittävät nyt Iniön terveysaseman lakkauttamista. 
Saaristolautakunta ei voi missään nimessä hyväksyä esitystä.  

Viranhaltijoiden esityksen mukaan Iniön terveydenhuolto hoidettaisiin tulevaisuudessa 
liikkuvien ja digitaalisten palveluiden avulla. Tämäntyyppiset palvelut ovat erinomaisia 
täydennyksenä, mutta Iniön kaltaisessa yhteisössä, jossa yhteydet ovat harvoja ja etäisyydet 
ajallisesti pitkiä, tukikohdaksi tarvitaan terveysasema, jossa on henkilökuntaa. Lisäksi Varhan 
suunnitelmat lisätä digitaalisten palveluiden käyttöä edellyttävät, että digitaalisten 
ratkaisujen infrastruktuuri toimii, mitä se ei tällä hetkellä tee. Verkkoyhteyskapasiteetti ja 
kuuluvuus ovat heikkoja ja jopa olemattomia joissain paikoin Iniötä. 

Onko tehty vaikutusten arviointi? Fyysinen käynti lähimmällä terveysasemalla kestäisi 
käytännössä noin 7–8 tuntia riippuen siitä, missä päin Iniötä henkilö asuu. Ja tämä edellyttää 
liikkumista omalla autolla. Onko tämä kohtuullinen aika perusterveydenhuollon saamiseen? 



Iniön pienen terveysaseman lakkauttamisella Varha varmasti saavuttaa pientä säästöä, 
mutta olemme vakuuttuneita siitä, että kustannukset yhteiskunnalle nousevat 
moninkertaisiksi.  

Varha saa saaristoavustusta voidakseen ylläpitää palveluita saaristossa, myös Iniössä.  

Paraisten saaristolautakunta pitää esitystä Iniön terveysaseman lakkauttamisesta täysin 
tuomittavana, eikä sitä siten pidä toteuttaa. 
 

24.5.2024 Paraisten kaupungin saaristolautakunta 


